

PENGHARGAAN

Alhamdulillah, dengan izin Allah, latihan ilmiah ini berjaya disiapkan. Di sini saya mengambil kesempatan merakamkan penghargaan saya kepada mereka yang telah banyak membantu dan memberi sokongan kepada saya.

Jutaan terima kasih kepada Prof. Madya Dr. Azizah Kassim, selaku Penyelia yang telah banyak membantu, meneliti dan memberi kritikan sepanjang saya menyiapkan latihan ilmiah ini.

Terima kasih kepada Unit Pengajian Kependudukan, Fakulti Ekonomi dan Pentadbiran, Universiti Malaya yang telah memberi bantuan kewangan bagi membiayai sebahagian daripada perbelanjaan menyiapkan latihan ilmiah ini.

Tidak ketinggalan ucapan terima kasih kepada En. Masari b. Hj. Abd. Rashid yang telah sudi ditemu bual bagi mendapatkan beberapa maklumat berkenaan pembantu rumah Indonesia.

Setinggi-tinggi penghargaan kepada rakan seperjuangan saya, Junipah Wandu yang telah banyak membantu dari awal sehingga selesai latihan ilmiah ini. Ibu saya, ibu saudara saya iaitu Radziah Mansor, Kak Liza, Kak Zu, Saiful, Muhd, Kak Sham dan ramai lagi yang telah bersusah payah

mendapatkan responden untuk saya. Tanpa bantuan dari anda semua, tentu sukar bagi saya meneruskan kajian ini. Juga kepada Pian yang telah banyak memberi sokongan dan dorongan.

Akhir sekali ucapan terima kasih kepada para responden dan para majikan yang telah memberikan kerjasama sepenuhnya, teman-teman serumah dan rakan-rakan di Seksyen 17 terutamanya Noli, Ira, Liza, Che' Na, Wani, Kak Yah, Peah dan Aishah yang sering bertanyakan tentang latihan ilmiah ini. Tidak dilupakan juga kepada Kak Mas dan Zamree yang banyak memberi nasihat dan panduan terutamanya dalam penggunaan komputer.

ZAKIYAH JAMALUDDIN

Jabatan Antropologi dan Sosiologi

Universiti Malaya

Kuala Lumpur.

31 Disember 1991.

hubungan sosial responden dengan masyarakat tempatan, saudara-mara dan keluarga di Indonesia serta cara kepulangan mereka ke kampung asal.

Bab 5 merupakan kesimpulan kepada kajian ini. Pengkaji menyentuh tentang rancangan masa depan mereka dan implikasi dari kehadiran mereka ke negara ini.